

地下一樓
LG1



展區簡介

- 1 — 行大館
一種老建築物故事綿綿長，何況是整個中區警署建築群？多個曾於這裡工作過的人或過客，親親道來的歷史，或重疊或獨立於外，既是人與人的，也是人與景物之間的絲絲回憶，讓我們一起窺探七個故事箱裡的流金歲月。
- 2 — 逛大街
回味舊時歲月，翻看老照片仍不足夠，透過互動投影，內裡有生動的「中環風情畫」，屏幕裡出現的一個人物、有店主、居民、警員及一些過客，舉手投足盡是故事，且來發掘他們與大館之間的連繫。同時，你亦可從屏幕兩側的故事板，對他們有進一步的了解。
- 3 — 入店舖
中環是香港最早期發展的地區，各行各業百花齊放。透過與不同場景進行互動，你可以遊走在各式各樣的招牌下，了解更多關於大館和中環店舖的故事。我們同時以影像記錄部分老店的故事。即使隔著屏幕，也感受到他們話語中的人情味。
- 4 — 望中環
中區警署建築群被數條街道圍繞，路上插著高矮不一的唐樓、高樓大廈，高高在上的建築群頓時變得渺小，試試跟著這些街道上的居民回家，在他們家逗留俯瞰警署及監獄的日常，也看街坊情長。
- 5 — 去茶記
茶餐廳是香港飲食文化裡不可或缺的一章，喧鬧中自有華彩。在這個大館茶餐廳內，滿足人情調味，客官隨意入座，卡位繁忙時必須搭枱，同桌、鄰座或是任何一角，豎起耳根，刷著牙簽，聽著最為香港人熟悉的聲音，說著的中環人故事。這裡食客眾多，老闆伙記手忙腳亂，不妨幫忙聽聽電話，順道分享你的中環故事。

地下二樓
LG2



Exhibition Zones

- 1 — In Tai Kwun
Every old building tells a thousand stories, and the Central Police Station compound is no exception. Our storytellers not only include those who worked here, but also some passers-by. Some memories intertwine, others do not. Some are shared among people, while others call on the most subtle interactions between man and his environment. Visit these seven Story Boxes and revisit the bygone days of the compound.
- 2 — Along the Streets
As years go by, simply flipping through old photos is not enough to recall the past. Indulge in the old memories of Central through interactive projections on which you can learn the stories of our characters in Central, including shop owners, residents, policemen and the passers-by. Get to know them by exploring the story panels on both sides of the projection.
- 3 — At the Shops
Central was among the first to be developed in Hong Kong, where many trades prospered. Interact with different scenarios and walk under the signboards to learn more about Tai Kwun and the old shops in Central. Watch our interviews with these old shops and have a glimpse of their love towards the neighbourhood.
- 4 — Central from Above
The Central Police Station compound is surrounded by several streets, tenement houses and high-rise buildings of different heights, and they all tower over the site. Follow the residents on their way home on the streets, check out the daily happenings of the compound and see how it feels like to be part of this community.
- 5 — In Cha Chaan Teng
Cha chaan tengs are an indispensable part of the Hong Kong food culture — a tradition carried on amidst the boisterous crowds. This cosy corner is fully seasoned with affection. Pick a seat and be prepared to share your table during peak hours. Whether you are sitting with a stranger or someone you know, perk up your ears with toothpick in mouth, and listen to the stories of people in Central as told by some of the most familiar voices in Hong Kong. The waiters are too busy to pick up the phone now. Can you help them please? You may take this chance to share your own stories.